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Protokół nr 26/17 
z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych  
z dnia 29 marca 2017 r.  

 
Ad 1 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Dorota 
Kaźmierczak, która powitała członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
 
 
Ad 2 
Obecni: 

• Przewodnicząca     Dorota Kaźmierczak 
• Wiceprzewodniczący:    Mikołaj Rogala  
• Członkowie:       Ireneusz Lesiński 

Józef Czarnecki  
Alfred Siama 
Magdalena Smektała 

 
Nieobecna była Radna Magdalena Smektała. 
Podczas stwierdzania quorum nieobecny był Pan Józef Czarnecki. 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

• Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Ewa Ulanicka, 
• Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Justyna Krzyżostaniak, 
• Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Mirosław Sobkowiak. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 3) 
Przewodnicząca Dorota Kaźmierczak przedstawiła porządek posiedzenia.  
Porządek posiedzenia przyjęto w wyniku głosowania: 4 głosy „za”, 2 nieobecnych.  
 
Ad 4) 
Protokół Nr 24/17 z dnia 20 stycznia 2017 r. Komisja przyjęła w wyniku głosowania: 4 głosy „za”, 2 
nieobecnych. 
Protokół Nr 25/17 z dnia 25 stycznia 2017 r. Komisja przyjęła w wyniku głosowania: 4 głosy „za”, 2 
nieobecnych. 
 

Na posiedzenie Komisji przybył Radny Józef Czarnecki. 
 
Ad 5a) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zatwierdzenia regulaminu 
Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak oddała głos Etatowemu Członkowi Zarządu Panu 
Januszowi Sikorze. 
Etatowy Członek Zarządu powiedział, że regulamin Rady Społecznej tworzy się w oparciu o 
ustawę o działalności leczniczej oraz w oparciu o statut Samodzielnego Publicznego Zespołu 
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Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. W oparciu o te dwa dokumenty Rada Społeczna uchwaliła nowy 
regulamin, co ma sprzyjać lepszej organizacji pracy. ECZ Janusz Sikora zwrócił uwagę na § 3 ust 
3., w którym pojawia się błąd, ponieważ zamiast wyrażenia „o których mowa w ust. 1”, powinno 
znaleźć się wyrażenie „o których mowa w ust. 2”. Zmiany dotyczą też trybu głosowania. 
Dotychczas było tak, że podjęta uchwała mogła pozostać nierozstrzygnięta. W związku z tym, że 
Dyrektor oczekuje opinii od członków Rady Społecznej, zostało doprecyzowane, że jeżeli pierwsze 
i drugie głosowanie jest nierozstrzygnięte, decyduje głos Przewodniczącego. Ostatnia zmiana 
dotyczy obsługi kancelaryjnej. Obsługę kancelaryjną Rady Społecznej zapewnia Starostwo 
Powiatowe w Gostyniu, ale protokół sporządzany jest przez pracownika wyznaczonego przez 
Dyrektora SPZOZ.  
Radny Ireneusz Lesiński zapytał, ilu członków liczy Rada Społeczna. 
Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora odpowiedział, że 8. Dodał, że uchwałę o zmianach 
podjęła Rada Społeczna, a organ prowadzący, czyli Rada Powiatu, tylko ją zatwierdza. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawiezatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu 
„Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych i poszukujących pracy  w powiecie gostyńskim 
(III)” Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów  „za”, 1 nieobecny. 

  
Ad 5b) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXI/152/16 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 27 października 2016 r. w sprawie ustalenia 
rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu gostyńskiego, 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak oddała głos Panu Naczelnikowi Wydziału Oświaty 
Markowi Smektale. 
Naczelnik OS Marek Smektała powiedział, że ponieważ do Wydziału Oświaty wpłynęło kilka 
informacji dotyczących aptek, dlatego wymagana jest kolejna zmiana uchwały. Zakończyła 
działalność Apteka w Piaskach, Apteka „Libra” przy ul. Kolejowej w Gostyniu. Jednocześnie przy 
ul. Kolejowej powstała Apteka „Niezapominajka dla całej rodziny”. Wymagało to przejścia całej 
procedury związanej z opiniami Wielkopolskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej, burmistrzów, 
Samorządu Aptekarskiego, których opinia była pozytywna. 
Uwag nie zgłoszono.  
 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/152/16 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 27 października 2016 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 
aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu gostyńskiegoKomisja zaopiniowała pozytywnie 
w wyniku głosowania: 4 głosów  „za”, 2 nieobecnych.  

Ad 5c) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie nadania imienia szkołom 
wchodzącym w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych, 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak oddała głos Panu Naczelnikowi Wydziału Oświaty 
Markowi Smektale. 
Naczelnik OS Marek Smektała wyjaśnił, że uchwała w sprawie nadania imienia szkołom 
wchodzącym w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi jest szczególna i 
niezbyt często podejmowana. Na terenie Ziemi Krobskiej już od ponad 20 lat funkcjonuje Zespół 
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Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi. To doskonała okazja do jubileuszu tej szkoły. 
Przy okazji jubileuszu cała społeczność środowiska szkolnego, jak i środowiska Ziemi Krobskiej 
rok temu zdecydowało o tym, że rozpocznie procedurę nadania imienia za zgodą Zarządu Powiatu 
Gostyńskiego. Ostatecznie procedura została zrealizowana, a przy okazji wystąpiono do Rady 
Powiatu, żeby nadać imię wszystkim szkołom wchodzących w skład Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi. Zespół jest jednostką organizacyjną a nie typem 
szkoły, a zapis w ramowym statucie mówi, że imię nadaje się szkole, a nie jednostce. Zgodnie z 
wspólnym wnioskiem rady pedagogicznej, rady rodziców i samorządu uczniowskiego wszystkie 
typy szkoły będą miały nadane imię „Ziemi Krobskiej”. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie nadania imienia szkołom wchodzącym w skład 
Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych Komisja zaopiniowała pozytywnie w 
wyniku głosowania: 5 głosów  „za”, 1 nieobecny.  
 
Ad 5d) 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych                
i specjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na okres od dnia 1 września 2017 r. do 
dnia 31 sierpnia 2019 r., 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak oddała głos Panu Naczelnikowi Wydziału Oświaty 
Markowi Smektale. 
Naczelnik OS Marek Smektała powiedział, że omawiana uchwała dostosowania sieci szkół jest 
konsekwencją wcześniej przyjętej uchwały Rady Powiatu w sprawie planu sieci. Ustawodawca w 
ustawie wprowadzającej prawo oświatowe wymaga tego, aby oficjalnie zaprezentować do 
wiadomości publicznej w postaci dwóch załączników informacje o planie sieci szkół 
ponadgimnazjalnych, które jeszcze przez dwa lata będą funkcjonowały (Załącznik nr 1) oraz o sieci 
szkół, które uległy przekształceniu (Załącznik nr 2). Jest to wykonanie polecenia ustawy 
zaopiniowane przez Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. Ta uchwała jest aktem prawa 
miejscowego i podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. W 2019 
roku będziemy zobligowani do tego, by przyjąć w trybie normalnym poprzez opiniowanie kuratora 
ostateczną sieć szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie powiatu gostyńskiego. 
Radny Alfred Siama zapytał, czy dopiero w 2019 roku wejdzie w życie podstawa kształcenia 
ogólnego w szkołach ponadgimnazjalnych. 
Naczelnik OS Marek Smektała potwierdził. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i 
specjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na okres od dnia 1 września 2017 r. 
do dnia 31 sierpnia 2019 r. Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 
głosów  „za”, 1 nieobecny. 

 
Ad 5e) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie określenia zadań z 
zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na 
poszczególne zadania w 2017 r., 
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Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak oddała głos Dyrektorowi Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie Mirosławowi Sobkowiakowi. 
Dyrektor PCPR Mirosław Sobkowiak przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu dotyczący podziału 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu 
rehabilitacji społecznej i zawodowej w roku 2017. Tytułem wstępu dodał, że środki w bieżącym 
roku są niższe w roku ubiegłym. Podział środków na pewno nie jest więc satysfakcjonujący, jeśli 
chodzi o osoby niepełnosprawne i ich potrzeby. Proponujemy taki podział, jak w załącznikach, 
które Radni mają przed sobą. W załączniku pierwszym, który dotyczy zadań z zakresu rehabilitacji 
społecznej, łączna kwota wynosi 1 163 030 zł, z czego główna część zostanie przeznaczona, 
zgodnie z algorytmem, na który nie mamy wpływu, na dofinansowanie kosztów tworzenia i 
działalności warsztatów terapii zajęciowej (719 820 zł), natomiast pozostałe kwoty są jak 
najbardziej do podziału. Proponujemy 120 000 zł na dofinansowanie uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych. Ta kwota jest zwiększona o 
40 000 zł w porównaniu do zeszłego roku. W poprzednich latach środki te były przeznaczane 
przede wszystkim na likwidacje barier architektonicznych z miejsca zamieszkania osób 
niepełnosprawnych. Pierwszeństwo będą miały dzieci i osoby ze znacznym stopniem 
niepełnosprawności. 201 020 zł na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 
przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym na 
podstawie odrębnych przepisów (w ubiegłym roku 217 000 zł – zasada jest jednak taka, że jeśli z 
końcem roku okaże się, że zostały jakieś środki, to zostaną one przesunięte w to miejsce), 22 190 
zł na dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych –  są to zadanie 
wskazane przez organizacje pozarządowe zgodnie z przepisami o rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych. 100 000 zł na dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w 
komunikowaniu się i technicznych, w związku z indywidualnymi potrzebami osób 
niepełnosprawnych. W przypadku rehabilitacji zawodowej, czyli zatrudniania osób 
niepełnosprawnych, proponujemy następujący podział – 55 000 zł w całości, z czego zgodnie z 
wnioskiem Powiatowego Urzędu Pracy 20 000 zł zostanie przeznaczone na zwrot pracodawcy 
kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej, 18 000 zł na przyznanie osobom 
niepełnosprawnym środków na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo na wniesienie 
wkładu do spółdzielni socjalnej i 17 000 zł na finansowanie odbywania staży lub przygotowania 
zawodowego przez osoby niepełnosprawne. Podział został wykonany przy wspólnej pracy PUP-u, 
PCPR-u, przedstawicieli organizacji pozarządowych i zaakceptowany przez Powiatową Społeczną 
Radę ds. Osób Niepełnosprawnych. Środki finansowe na rehabilitację zawodową są zdecydowanie 
mniejsze niż na rehabilitację społeczną, jednak wynika to z faktu, że zainteresowanie 
dofinansowaniem na zatrudnianie osób niepełnosprawnych jest niewielkie oraz z tego, że 
procedury PFRON-u są bardzo skomplikowane.  
 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian budżetu i w budżecie Komisja zaopiniowała 
pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów  „za”, 1 nieobecny.  

 
Ad 5f) i 5g) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia do 
realizacji projektu „Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych i poszukujących pracy  w powiecie 
gostyńskim (III)”, 
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Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia do 
realizacji projektu „Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie gostyńskim 
(III)”. 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak oddała głos Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Pani Justynie Krzyżostaniak. 
Dyrektor PUP Justyna Krzyżostaniak powiedziała, że programy „Aktywizacja zawodowa osób 
bezrobotnych i poszukujących pracy w powiecie gostyńskim (III) i „Aktywizacja osób młodych 
pozostających bez pracy w powiecie gostyńskim (III)” obecnie funkcjonują. Wnioski zostały już 
złożone do Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Poznaniu, a od stycznia są wydawane środki. 
Program dla osób młodych będzie przeznaczony na staże, których jest 150, 60 na szkolenia, 24 na 
działalność gospodarczą, oprócz tego bony stażowe, szkoleniowe i na zasiedlenie. Dla osób 
starszych, z drugiego projektu, proponowane są następujące działania: pośrednictwo zawodowe, 
pośrednictwo pracy, staże, szkolenia, jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej. 
Środki są narzucone odgórnie, trzeba tylko dopasować, ile środków zostanie przeznaczonych na 
określony program.  
Radny Alfred Siama, odnosząc się do faktu, że programy funkcjonowały już we wcześniejszych 
latach, zapytał, czy zmieniają się kwoty.  
Dyrektor PUP Justyna Krzyżostaniak odpowiedziała, że obecnie jest więcej europejskich środków, 
natomiast mniej krajowych, ale ogólnie mówiąc od kilku lat Urząd ma tyle samo środków.  
Radny Józef Czarnecki zapytał, czy jest określona górna granica wiekowa stażystów, którzy mogą 
wziąć udział w programie. 
Dyrektor PUP Justyna Krzyżostaniak zaprzeczyła.  
Radny Józef Czarnecki kontynuując zapytał, czy są jakieś wymagania zawodowe dla osób, które 
chcą odbyć staż. 
Dyrektor PUP Justyna Krzyżostaniak powiedziała, że każdy może odbyć staż. 
Radny Józef Czarnecki zapytał, czy istnieje taki obowiązek, by pracodawca zatrudnił osobę 
przyjętą na staż na taki sam okres, ile trwał staż.  
Dyrektor PUP Justyna Krzyżostaniak odpowiedziała, że nie. Jeśli staż trwał pół roku, to wystarczą 
4 miesiące zatrudnienia na pół etatu lub na umowę zlecenie. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawiezatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu 
„Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych i poszukujących pracy  w powiecie gostyńskim 
(III)” Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów  „za”, 1 nieobecny.  

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawiezatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu 
„Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie gostyńskim (III)” Komisja 
zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów  „za”, 1 nieobecny.  

 
Ad 6 a) 
Zaopiniowanie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówce oświatowej prowadzonych przez Powiat 
Gostyński w 2016 r., 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak oddała głos Panu Naczelnikowi Wydziału Oświaty 
Markowi Smektale. 
Naczelnik OS Marek Smektała powiedział, że od kilku lat obowiązuje nas przepis, według którego 
organ prowadzący zobowiązany jest do osiągania średnich wynagrodzeń określonych procentowo 
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w karcie nauczyciela. Przyjęty regulamin pozwala na to, że nie ma potrzeby wypłacania dodatku 
uzupełniającego. Nie ma żadnego poziomu awansu na minusie, średnio nauczyciele wypracowują 
1 700 000,00 zł. Zgodnie z przepisami po analizie wydziału zostało to przedstawione Zarządowi. 
Zarząd przesłał to na ręce Przewodniczącego Rady, Związków Zawodowych, Dyrektorów i do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówce oświatowej prowadzonych przez 
Powiat Gostyński w 2016 r. Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 
głosów  „za”, 1 nieobecny.  

 
Ad 6b) 
Zaopiniowanie informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Gostyniu o stanie 
sanitarnym i sytuacji epidemiologicznej powiatu gostyńskiego w roku 2016. 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak oddała głos Powiatowemu Inspektorowi Sanitarnemu 
Pani Ewie Ulanickiej. 

Powiatowy Inspektor Sanitarny Ewa Ulanicka poinformowała, że 2016 rok w stosunku do roku 
poprzedniego był dobrym rokiem, jeżeli chodzi zarówno o sytuację epidemiologiczną, czyli 
pojawienie się różnych chorób zakaźnych, jak i pozostałe obszary, czyli bezpieczeństwa żywności, 
wody itp. W 2016 r. ponad 1600 obiektów znalazło się pod nadzorem, co oczywiście nie oznacza, 
że wszystkie te obiekty były kontrolowane, ponieważ plany układane są z uwzględnieniem 
pewnego ryzyka. Tam, gdzie ryzyko jest większe, kontrole są przeprowadzane częściej, a tam, 
gdzie mniejsze, kontrole mogą się odbyć nawet co trzy lata. Plan przygotowywany jest w grudniu 
na cały następny rok. Omawiając sytuację epidemiologiczną, Powiatowy Inspektor Sanitarny Ewa 
Ulanicka podjęła temat gruźlicy. Poinformowała, że jest to nadal społeczna choroba. Na cały powiat 
zdarzyły się tylko cztery przypadki. Trzy prądkujące, a jedna niepotwierdzona bakterioskopowo. Na 
szczęście ani w 2016 roku, ani w poprzednich latach nie było przypadku chorego dziecka. 
Zachorowania dotyczyły zawsze osób dorosłych. W minionym roku najmłodsza osoba miała 30 lat, 
a najstarsza 79 i na ogół są to mężczyźni. Czasem są to osoby z przewlekłymi chorobami, przez co 
odporność jest zmniejszona. Jeśli chodzi o WZW A, czyli żółtaczkę pokarmową, to nie było jej już 
od kilku lat. Natomiast w kategorii zakażeń HCV zakażenie występuje także w wyniku przerwania 
ciągłości tkanek, do którego może dojść podczas zabiegów medycznych lub nawet wizyt u 
kosmetyczki i nie ma na to szczepionki. Natomiast HBs i WZW B wystąpiły kilka razy. Najczęściej 
były to przewlekłe przypadki. Wszystkie te zdarzenia dotyczyły osób nieszczepionych. Choroby 
wieku dziecięcego (płonica, świnka, ospa wietrzna) co kilka lat występują częściej, teraz jesteśmy 
akurat w fazie wschodzącej. Istotny jest też krztusiec, przeciwko któremu są szczepienia, ale 
chorują także osoby zaszczepione. Osoby, które zajmują się immunologią, twierdzą, że pomiędzy 
piątą a szóstą dawką następuje spadek odporności. Szczepionka cały czas jest modyfikowana. 
Jeśli chodzi o choroby odzwierzęce, to nie wystąpiła ani bruceloza, ani żadna inna choroba. Było 
kilkadziesiąt ukąszeń, natomiast bardzo mało szczepień (7 osób). Wystąpiło jedno zatrucie 
pokarmowe. W zeszłym roku wystąpiło ponad 900 zachorowań na grypę. W 2015 roku było ich 
właściwie raz więcej. Szczyt zachorowań w 2016 r. przypadał na luty. W tym roku już w tym 
momencie zgłoszono 1040 zachorowań na grypę. Ponad 1700 osób zaszczepiło się przeciw grypie 
w zeszłym roku. Istnieje mały odsetek dzieci, które nie zostały zaszczepione, od niemowlaka do 19 
roku życia jest to ok. 0,18 % (w sumie 29 dzieci, a 22 rodziny). Wśród nich jest czwórka dzieci, u 
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których nie podjęto absolutnie żadnego szczepienia. Powiatowy Inspektor Sanitarny Ewa Ulanicka 
nawiązała też do bezpieczeństwa wody. Liczba wodociągów się nie zmieniła (33) – 31 dużych 
sieciówek, 2 lokalne, ale o bardzo dużej produkcji, czyli Spółdzielnia Mleczarska oraz Huta. Bardzo 
duży nacisk położony jest na badania właścicieli tych wodociągów bądź ich administratorów. 
Czasami bywały jakieś perturbacje w zaburzeniach mętności, jednak ani w tym roku, ani w 
poprzednim nie było żadnej skargi na jakość wody. Czasami pojawiają się bakterie wskaźnikowe, 
jednak reakcja właścicieli jest natychmiastowa. Nie było żadnych interwencji ze strony ludności co 
do jakości wody. Wykonywanych jest około 200 badań w przypadku wodociągów sieciowych. 
Liczba próbek pobieranych w poszczególnych wodociągach jest zależna od wielkości produkcji. 
Dużą produkcję mają np. Gostyń, Drzewce, Bukownica i Pudliszki. Te wodociągi są raportowane 
do bazy Unii Europejskiej. Zabezpieczenia wodociągów są dobre, wszędzie jest monitoring. 
Dodała, że istotnym tematem jest też bezpieczeństwo żywności. Ewidencjonowani są rolnicy, 
którzy działają w zakresie dostaw bezpośrednich (na targowiska, szkoły, przedszkola, giełdy etc.). 
Nasz powiat jest rolniczy i wiadomo, że działalność rolnicza jest bardzo szeroka. Od stycznia rolnik 
może prowadzić tzw. rolniczy handel detaliczny, czyli jeżeli będzie korzystał z własnych produktów, 
rozpocząć w warunkach domowych (oczywiście spełniając też pewnie kryteria), produkcję np. 
dżemów, ciast czy wypieków. Nie mogą jednak zaopatrywać hurtowni, stołówek czy też sklepów. 
Zainteresowanie w formie zapytań jest do tej pory dość duże. W kategorii działalności 
żywnościowej jest projekt, aby powstała wyłącznie inspekcja scalona. Ma to powstać od 1 stycznia 
2018 r., choć szczegółowe zasady nie są jeszcze znane. W naszej kompetencji zostałyby wówczas 
żywienie zbiorowe i suplementy diety. Rynek jest niestety nasycony suplementami diety, a nie 
wszystkie powinny znajdować się w obrocie. Wspomniała też o sprawie higieny szkolnej. 
Ciekawostką są wyniki związane z ważeniem plecaków. Odbywało się to w dwóch szkołach – 
ważone były dzieci i ich plecaki w klasach 1-6. Okazało się, że ponad 200 uczniów miało plecaki w 
granicach wagi do 10%. Przyjmuje się maksymalną wagę plecaka w stosunku do wagi dziecka 
15%. Optymalna wynosi właśnie 10%. Duża ilość plecaków niestety ważyła zbyt dużo. Powiatowy 
Inspektor Sanitarny Ewa Ulanicka wspomniała jeszcze o kąpielisku w Pępowie. W ubiegłym 
sezonie funkcjonowało ono bardzo dobrze. Natomiast na basenie w Gostyniu woda badana jest co 
miesiąc. Właściciele, w związku z obowiązującym od 2015 r. rozporządzeniem, mają narzucone 
pewne harmonogramy i muszą w związku z nimi wykonywać mnóstwo prób. Bywają drobne 
zanieczyszczenia mikrobiologiczne, ale woda jest częściowo usuwana i dopełniana, a dziecięcy 
brodzik wymieniany jest codziennie.  

Radny Ireneusz Lesiński, odnosząc się do tematu szczepień, zapytał, jakie są powody, dla których 
rodziny nie chcą się szczepić.  

Powiatowy Inspektor Sanitarny Ewa Ulanicka odpowiedziała, że powstała taka teza, że jedna ze 
szczepionek może wywołać u dziecka autyzm. Rodzice bardzo się tego obawiali. Bywa np. tak, że 
w jednej z 22 rodzin, które nie chcą się szczepić, u jednego dziecka wystąpiły jakieś zaburzenia, 
które pojawiły się po podanej szczepionce i wówczas rodzice uznali, że było to spowodowane 
właśnie tym szczepieniem. Później rodzice nie zgodzili się na kolejne szczepionki. Ale bywa też 
tak, że pozostałe dzieci w rodzinie są szczepione. Można więc powiedzieć, że nie ma żadnego 
konkretnego uwarunkowania.  

Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak zapytała, jakie są konsekwencje prawne w  
przypadku niewykonania szczepienia.  

Powiatowy Inspektor Sanitarny Ewa Ulanicka odpowiedziała, że zgodnie z ogólnopolską zasadą, 
najpierw otrzymują od lekarza oświadczenie rodzica o niewyrażeniu zgody na wykonanie 
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szczepień. Ponadto Inspekcja Sanitarna prowadzić rozmowy z rodzicami w tym temacie. Jeżeli 
rodzice nadal nie wyrażają zgody, wysyłane jest wezwanie i sprawę przejmują prawnicy. W dalszej 
kolejności jest upomnienie z ustawy o postępowaniu egzekucyjnym. Ostatni element to tytuł 
wykonawczy, który jest wysyłany do Wojewody. W ustanowieniu o nałożeniu grzywny Wojewoda 
określa wysokość grzywny.  

Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak zapytała, czy jest wyznaczona górna granica, kiedy 
powinno być wykonane szczepienie. 

Powiatowy Inspektor Sanitarny Ewa Ulanicka odpowiedziała, że to zależy, przeciwko któremu 
schorzeniu jest szczepionka. Generalnie jednak, jeśli osoba kończy 19 lat, Sanepid nie ma już nic 
do powiedzenia. Przy czym jedną ze szczepionek trzeba podać np. do 6 roku życia. Osobnym 
przypadkiem jest tężec, który jest chorobą śmiertelną i przeciwko któremu należy podać 
szczepionkę co 10 lat.  

Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Gostyniu o stanie 
sanitarnym i sytuacji epidemiologicznej powiatu gostyńskiego w roku 2016 Komisja 
zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów  „za”, 1 nieobecny.  

Ad 7) 
Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora poinformował o uzyskaniu środków na rzecz Zespołu 
Szkół Specjalnych w Brzeziu. Będzie to kwota 200 tysięcy na miękki projekt i 4 miliony na twardy 
projekt na halę sportową, 6 sal lekcyjnych. Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora podziękował 
Naczelnikowi Oświaty Markowi Smektale oraz pracownikom wydziału za wkład włożony w 
uzyskanie środków na rzecz Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu.   
Radny Mikołaj Rogala zaproponował, by następnym celem była budowa sali sportowej przy 
Zespole Szkół Zawodowych w Gostyniu.  

 
Ad 8) 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Dorota Kaźmierczak zamknęła 
posiedzenie komisji. 
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